
RADA MIEJSKA
w sp,pót'? KRA?EŃSKIM

ul. Tadeusza Kościuszkj 11
89-4-€)0 Sęr,«Slao 'Krajefukie
OR.0002.3.8.2025

Protokół Nr XII/2025
z XII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,

która odbyła się w dniu 26 marca 2025r.
w godzinach od 10:00 do 13:10.

Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim w
Sępólnie Krajeńskim, ul. Tadeusza Kościuszki 11.

Sesja nagrywa?na przy użyciu systemu elektronicznego.

Ad. 1. Otwarcie sesji

Otwarcia XII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonał Pan Artur Juhnke
Przewodniczący Rady Miejskiej.

Poinformował, że sesja będzie utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i
dźwięk. Nagrania z sesji są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej, na
stronie internetowej gminy oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. Administratorem
danych osobowych jest Burmistrz Sępólna Krajeńskiego. Pełną klauzulę informacyjną
dotyczącą nagrywania i transmisji sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim można
znaleźć na stronie internetowej Gminy Sępólno Krajeńskie, w zakładce Rada Miejska
oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie, w
zakładce Rada Miejska-transmisje z sesji Rady Miejskiej oraz na drzwiach
wejściowych na posiedzenie sesji.

Następnie Przewodniczący RM przywitał :
- radnych Rady Miejskiej,
- Pana Marka Charta Przewodniczącego Rady Powiatu,
- Pana Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Pana Marka Zieńko Zastępcę Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy,
- Pana Dariusza Wojta?nię Sekretarza Gminy,
- dyrektorów jednostek organizacyjnych Gminy Sępólno Krajeńskie i kierowników

referatów UM,
- Panie i Panów sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli,
- media oraz wszystkich pozostalych obecnych na dzisiejszej sesji, a także tych
oglądających w mediach.

Przewodniczący RM przyw'tal także Panią Halinę Żekiecką nauczyciela ze Szkoły
Podstawowej nr 3 w Sępólnie Krajeńskim wraz z młodzieżą klasą 8a, która w sposób
praktyczny realizuje dzisiaj zajęcia z wiedzy o społeczeństw'e.

Lista obecności sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli biorących udział w sesji
RM stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności pracowników Urzędu Miejskiego, gości zaproszonych, pracowników
jednostek podległych i pozostałych osób uczestniczących w sesji RM stanowi
załącznik nr 2 do protokołu.

a) stwierdzenie quorum
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Przewodniczący RM na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych
obecnych jest 13 co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska w Sępólnie
Krajeńskim może obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Nieobecna Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko-Gierakowska oraz radny RM
Janusz Tomasz którzy usprawiedli'w'li swoją nieobecność.

Lista radnych RM biorących udzii w sesji stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

b) przedstawienie porządku obrad,

Przewodniczący RM poinformowai ze porządek obrad radni otrzymali wraz
z zawiadomieniem o sesji.

Następnie zapytal czy ktoś z radnych chciałby zAozyc wniosek o zmianę porządku
obrad.

Wobec tego, że nikt nie zło$ł wniosku o zmianę porządku obrad, Przewodniczący
RM odczytał porządek obrad.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji

a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3 . Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej/ Centrum Usług
Społecznych za 2024 rok, w tym:

a) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2024;

b) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2024;

c) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Prograrnu Wspierania Rodziny w Gminie
Sępólno Krajeńskie.

4. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z dzia?łalności w okresie
między sesjarni, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie między
sesja?mi.

6 . Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

7. Wolne wnioski radnych i informacje.

8. Podjęcie uchwał w spra'w'e:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie,

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2025 rok,
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c) zmieniająca uchwałę
Kujawsko-Pomorskiego,

W sprawie udzielenia dotacji dla Województwa

d) przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do realizacji Prograrnu ,,Opieka
wytchnieniowa" dla Jednostek Sarnorządu Terytorialnego - edycja 2025,

e) określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy Sępólno Krajeńskie oraz
określenia sezonu kąpielowego w roku 2025,

t"i miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
zlokalizowanego przy ulicy Bajkowej w Sępólnie Krajeńskim,

terenu

g) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu
zlokalizowanego przy ulicy Leśnej w Sępólnie Krajeńskim,

h) rozpatrzenia petycji,

i) przyjęcia Prograrnu opieki nad zw'erzętarni bezdomnymi oraz zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie na rok 2025,

j) wyrażenia zgody na sprzeda?ż lokalu mieszkalnego położonego przy ul.
Tadeusza Kościuszki 15b/2 w Sępólnie Krajeńskim,

k) wyra?źenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowych
numerach 154/3 oraz 154/6 obr. 16 Wilkowo, gm. Sępólno Krajeńskie,

o

l) wyra?żenia zgody na wniesienie przez Gminę Sępólno Krajeńskie wkładu
niepieniężnego do Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej "KZN-Bydgoski? Sp. z
o. o. w Inowrocławiu, w postaci prawa własności nieruchomości gruntowej
zlokalizowanej w miejscowości Piaseczno, gm. Sępólno Krajeńskie,

ł) określenia zasad przeprowadzenia naboru wniosków o zawarcie umowy najmu
lokali mieszkalnych znajdujących się w budynku w'elolokalowyrn
wybudowanym w Sępólnie Krajeńskim, w rarnach inwestycji realizowanej
przez Społeczną Inicjatywę Mieszkaniową ,,KZN - Bydgoski" sp. z o.o. z siedzibą
w Inowrocławiu, na zasadach określonych w ustawie z dnia 26 pażdziernika
1995 r. o społecznych formach rozwo5u mieszkalnictwa,

m) przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi
Prokuratora na uchwalę nr LI/476/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim z dnia 30 listopada 2022 r. w sprawie ustalenia opłat za usługi
cmentarne,

-) zasad udzielania dotacji celowej z zakresu ochrony środowiska w rarnach
Programu Priorytetowego ,,Ciepłe Mieszkanie" na terenie Gminy Sępólno
Krajeńskie,

o) zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania z
kompleksu boisk sportowych Moje Boisko ,,Orlik 2012" i przepisów
porządkowych.

9. Informacje Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie
pisemnej na interpelacje i zapytania.
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10. Odpowiedzi na wolne wnioski.

11. Zakończenie sesji.

Przewodniczący RM stwierdził, że Rada Miejska będzie obradowala według
przedstawionego porządku obrad. Dodał, że porządek obrad od tej sesji będzie w
takim układzie, że zaproszeni goście będą przedstaw'ać informacje w pierwszej
kolejności, z szacunku do ich czasu i zajęć słu?żbowych.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM poinformowal, źe protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz zostal przesłany radnym za pomocą poczty elektronicznej. Następnie
zapytał radnych, czy są pytania do protokołu.

Pytań do protokołu nie było, w związku z powyższym Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Protokół z XI sesji Rady Miejskiej zostal przyjęty następującymi głosami:

za- 13 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych
W chwili głosowania obecnych byyło 13 radnych.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy 8połecznej/ Centrum
Usług Społecznych za 2024 rok, w tym:

a) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2024;

b) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii

za rok 2024;

c)Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny
w Gminie Sępólno Krajeńskie.

Przewodniczący RM poinformowal, że sprawozdanie radni otrzymali w materiałach
sesyjnych.

Pani Aleksandra Pacholczyk Zastępca Dyrektora Centrum Usług Społecznych w
Sępólnie Krajeńskim zaprosiła do obejrzenia przygotowanego materiału w zakresie
działalności Ośrodka Pomocy Społecznej, a od 1 kwietnia 2024 roku Centrum Usług
Społecznych w Sępólnie Krajeńskim.

Film stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Sprawozdanie w wersji papierowej stanowi załącznik nr 6 do protokołu.
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Po obejrzeniu filmu Pani Aleksandra Pacholczyk st'w'erdziła, że zmieniają się potrzeby
naszych mieszkańców, i w tej chwili społeczeństwo oczekuje szeroko rozumianych
usług społecznych św'adczonych na jak najwyższym poziomie. Wychodząc naprzeciw
oczekiwaniom podjęto działania do przeksztalcenia Ośrodka Pomocy Społecznej w
Centrum Usług Społecznych. Uzyskano dofinansowanie na ten cel w wysokości blisko
7 milionów złotych. CUS w Sępólnie Krajeńskim jest jednym z pierwszych z czterech,
które powstały w ramach konkursu w roku ubiegłym. W tej chwili21 CUS działa na
terenie Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Stwierdziła, że 2024 był rokiem
trudnym, pełnym wyzwań, ale był to rok, który dał ogrom satysfakcji, radości i
poczucia tego, że to co się robi ma sens oraz jest dobrze odbierane przez nasze
społeczeństwo. Pracownicy CUS współpracują z mieszkańcarni poszczególnych
sołectw aby wzbudzić na nowo aktywność społeczności lokalnej. Dodała, że w
siedzibie CUS można spotkać takze koordynatorów indywidualnych planów
społecznych. Takie stanowisko powstało w rarnach przekształcenia w Centrum Usług
Społecznych. Pracownicy świadczą wsparcie jak dobrać odpowiednie usługi osobom
zgłaszającyrn swoje potrzeby w CUS. Zastępca Dyrektora nadmieniła, ze w roku
ubiegłym sporym wyzwaniem było wdrożenie tego projektu, przede wszystkim
przygotowanie postępowania przetargowego na wprowadzenie usługi ,,Door to door",
na zakup sarnochodu, dostosowanie i remont mieszkania wspomaganego na ulicy
Kościuszki, przeprowadzenie zapytań ofertowych na usługę psychiatry i pielęgniarki.
Ostatecznie w roku 2024 udało się wprowadzić wszystkie zaplanowane na ten rok
usługi, czyli wypo$czanie sprzętu medyczno-rehabilitacyjnego, usługę ,,Door to
door", mieszkanie wspomagane, uruchomić grupy wsparcia dla osób w kryzysie oraz
opiekunów faktycznych, uruchomić wsparcie psychiatry, usługę pielęgniarską i
fizjoterapeuty w ramach specjalistycznych usług opiekuńczych. W lutym tego rolai
uruchomiono Klub samopomocy dla osób, które ze względu na wiek, stan zdrowia,
czy niepełnosprawność nie są w stanie wykonywać czynności dnia codziennego.
Wprowadzono także usługę mieszkań adaptowalnych realizowaną przez likwidowanie
barier architektonicznych w miejscach zamieszkania. Pani Pacholczyk stwierdziła, że
dzia?łania te nie byłyby możliwe, gdyby nie partner CUS, czyli Stowarzyszenie ,,Dorośli-
Dzieciom". 7Ao0ła podziękowania za przystąpienie do tego projektu. Dzięki
nawiązaniu partnerstwa Centrum uzyskało dodatkowe punkty, które pozwoliły na
uzyskanie wysokiej pozycji w liście rankingowej. Ponadto Pani Pacholczyk wskazała,
że w tym roku Centrum czeka jeszcze jedno wyzwanie związane z realizacją projektu,
czyli dobudowa nowego skrzydła w CUS. W tej chwili trwa postępowanie przetargowe
i Centrum oczekuje na niezwłoczne rozstrzygnięcie i rozpoczęcie prac budowalnych.

Pani Aleksandra Pacholczyk poinformowała o potrzebach CUS, między innymi
dostrzega się ogromny wzrost na usługi opiekuńcze świadczone w miejscu
zamieszkania. Proces starzenia się społeczeństwa zwiększa popyt na te usługi. Po
analizie z poprzednich lat wynika, że w 2017 roku z usług opiekuńczych skorzystały
84 osoby, a w tej chwili 140 osób korzysta z tej usługi. Dodała, że 22% naszego
społeczeństwa stanowią osoby w wieku poprodukcyjnym i liczba ta wcią?ż się
zwiększa. Wskazała, że należy mieć na uwadze wydatki związane z zapotrzebowaniem
na te usługi. Następnie Pani Pacholczyk wyjaśniła, że od 2020 roku Gmina Sępólno
Krajeńskie poprzez Ośrodek Pomocy Społecznej, a teraz Centrum stara się o
pozyskanie środków z programu ,,Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością" i
,,Opieka wytchnieniowa" co pozwala na objęcie dodatkową pomocą i wsparciem
ponad 100 osób w ciągu roku. W zeszłym roku z opieki wytchnieniowej skorzystało
14 rodzin, 92 osoby ze wsparcia asystenta osobistego osoby z niepełnosprawnością.
Pani Pacholczyk podla'eśliła, ze od kilku lat Pa?ni Dyrektor CUS przy każdej możliwej
okazji wskazuje na potrzebę zapewnienia zagospodarowania przestrzeni naszym
seniorom, czyli utworzenia domu dziennego pobytu, czy też klubu seniora. Na
zakończenie w imieniu Pani Dyrektor CUS podziękowała wszystkim partnerom, dzięki
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którym udało się zrealizować wiele inicjatyw. Dodała, że na szczególne podziękowania
zasługują pracownicy Centrum Usług Społecznych za zaanga'oowanie i pośw'ęcenie.
Przewodniczący RM zaprosił do zadawania pytań. Ponadto pogratulował determinacji
w dzialaniu, osiągniętych sukcesów indywidualnych i tych w partnerstwie. Życzył
wszystkiego dobrego.

Caos zabrał Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, który stwierdzil że warto było tego
wysłuchać i podsumować oklaskami. Wskazał, że przedstawione sprawozdanie
obejmuje zarówno działalność Ośrodka Pomocy Społecznej jak i przekształconej
instytucji w Centrum Usług Społecznych. Dodał, że wydarzyło się to 1 kwietnia
ubiegłego roku i był to strzał w dziesiątkę, bo dzisiaj pomoc społeczna nie polega tylko
na udzielaniu pomocy finansowej, ale na świadczeniu profesjonalnych usług
społecznych. Przekształcenie Ośrodka Pomocy Społecznej w Centrum Usług
Społecznych spowodowało, że jest wiele świadczeń, które CUS może mieszkańcom
zaproponować i to się dzieje w naszej grninie.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego podziękował Pani Dyrektor i wszystkim
pracownikom, którzy poświęcają wiele czasu, żeby w róźnych sprawach dopomóc
naszym mieszkańcom. Potwierdzeniem tej ich determinacji, otwartości i dzialalności
na rzecz naszych mieszkańców jest również to, że mimo iż wybudowane Centrum
Opiekuńczo-Mieszkalnego nie jest jeszcze formalnie przekazane do Centrum Usług
Społecznych, to pracownicy pracują w każdej możliwej chwili, aby przygotować
kolejny piękny obiekt, pod kolejną dziedzinę usług społecznych dla naszych
mieszkańców. Kiedy zostanie ogłoszone uroczyste otwarcie Centrum Opiekuńczo-
Mieszkalne będzie można zobaczyć jak jest pięknie przygotowane i ja?ki tarn będzie
panował domowy i przyjazny klimat. Sarno wybudowanie i wyposa?żenie obiektu to
jeszcze nie wszystko, bo to co zrobili i robią pracownicy Centrum Usług Społecznych
to jest włoźenie duszy i serduszka w ten cały obiekt. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego
jeszcze raz podziękowal wszystkim pracownikom i Pani Dyrektor za to co jest robione
dla naszych mieszkańców oraz pogratulował pozytywnych efektów i działań.

Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz punkt porządku obrad, przechodząc do
kolejnego.

Ad. 4. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący RM poinformowal że sprawozdanie radni otrzyrnali, zostało ono
przesłane pocztą elektroniczną. Następnie poprosił Burmistrza Sępólna Krajeńskiego
o przedstawienie sprawozdania.

Pan Waldemar Stupałkowski Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przedstawił
sprawozdanie z działalności pomiędzy sesjami RM tj. od dnia 26 lutego 2025 roku do
dnia 26 marca 2025r.

Burmistrz Sępólna Krajeńskie dopowiedział, że podczas konferencji w dniu 10 marca
2025 roku była również mowa o rozstrzygniętym przetargu na budowę obwodnic
Sępólna Krajeńskiego i Kamienia Krajeńskiego. Już na tej konferencji był
przedstawiciel wykonawcy, który te inwestycje będzie realizował. Burmistrz
przypomnia?ł, że wykonawca ma podpisaną umowę na realizację budowy obwodnicy
Sępólna Krajeńskiego na wartość 115 milionów złotych, gdzie długość naszej
obwodnicy będzie wynosiła 6 km i 400 metrów i w ciągu pierwszych 12 miesięcy od
podpisania umowy wykonawca będzie zobowiązany przedło,7ć dokumentację
wykonawczą na realizację tego przedsięwzięcia, a w latach 2026-2028 będą
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prowadzone prace budowalne związane z realizacją tego odcinka. Dodal że
teoretycznie w 2029 roku powinniśmy zobaczyć wybudowaną obwodnicę Sępólna
Krajeńskiego. Należy trzymać kciuki, aby ten plan został terminowo i właściwie
zrealizowany. Nadmienił, że podczas tej konferencji dodatkowo uzyskano informację
od Pana Dyrektora Sebastiana Borowiaka, ze w lutym zostal ogłoszony przetarg na
modernizację drogi krajowej nr 25 na odcinku łączącym dwie obwodnice Sępólna i
Karnienia Krajeńskiego. Przetarg ma się rozstrzygnąć na dniach, jest on
zorganizowany na zaprojektowanie i modernizację tego odcinka. Droga na tym
odcinku pomiędzy tymi obwodnicarni będzie całkowicie przebudowana. Zostanie
zwiększona nośność tego odcinka do 11,5 kN/oś i będzie poszerzona do 7 metrów
pasa drogowego oraz na calej długości od Karnienia do Sępólna będzie
zaprojektowana ścieżka rowerowa. Prace budowlane zaplanowane są na rok2029,
czyli po wybudowaniu obwodnicy Sępólna Krajeńskiego.

Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przekaza?ł kolejną informację z konferencji
dotyczącą również drogi nr 25, a dokładnie odcinka Mąkowarsko-Obodowo. Wskazał,
ze jest w trakcie rozstrzygania przetargowego i wyłoniony zostal wykonawca na
realizację całkowitej, kompleksowej modernizacji tego odcinka. Modernizacja ta
będzie polegała na wybudowaniu 9 kilometrowego odcinka trasy, częściowo po
śladzie, ale z ominięciem Dziedna. Nośność jezdni również zostanie zwiększona oraz
również, zostanie poszerzona do 7 metrów, a także na całym odcinku od Mąkowarska
do Obodowa zostanie wybudowana ścieżka rowerowa. Wykonawca został już
wyłoniony, natomiast postępowanie nie zostalo zarnknięte ze względu na odwołanie
na drugą złożoną ofertę, która nie byyła rozpatrywana przez Generalną Dyrekcję z
uwagi na wadliwość złożenia tej oferty. Z chwilą otrzymania informacji
potwierdzającej przez Krajową Izbę Odwoławczą, że wszystko zostało zgodnie z
prawem przeprowadzone to wykonawca będzie mógł przystąpić do wykonywania
robót. Wykonawca będzie miał 1,5 roku na realizację tego odcinka od chwili wejścia
na budowę.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do Dnia Sołtysa, które odbyło
11 marca. Wyjaśnił, że co roku Gmina honoruje naszych sołtysów z okazji ich święta,
dziękując im za służbę, którą wykonują na rzecz naszych mieszkańców. Przy okazji
::czeń i podziękowań sołtysi byli obdarowywani skromnym prezencikiem. W tym roku
udało się spełnić oczekiwania naszych sołtysów, poniewa?ż był kiedyś wniosek, żeby
sołtysi posiadali także tablety, tak jak radni Rady Miejskiej. Burmistrz Sępólna
Krajeńskiego stwierdził, że sołtysi tablety otrzymali i ma nadzieje iż korespondencja
między grniną a sołectwem nie będzie już na papierze i cenne informacje sołtysi będą
posiadać na tabletach. Dodał, że jest to znak czasu, postęp i za chwilę będzie to
powszechna metoda komunikowania się i jest to narzędzie, które ma słu,?ć naszym
sołtysom w działalności samorządu Gminy Sępólno Krajeńskie.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.

Głos zabrał radny RM radny RM Kajetan Wiese, który zapytał o spotkanie z Księdzem
Proboszczem, poniewa?ż wszystkich interesuje ta kwestia, gdzie chodzi o parking przy
kościele. Zapytał o stanowisko Burmistrza z jakim szedł do księdza i efektów, które z
tej rozmowy będą płynęły. Ponadto zapytał, czy plac przy kościele planuje się objąć
strefą płatnego parkowania.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że o spotkanie poprosił Ksiądz Proboszcz,
którego gościliśmy w naszym Urzędzie. Ksiądz Proboszcz przy okazji spotkania złożył
informację o Drodze Krzyżowej, która odbędzie się jak co roku ulicarni naszego
miasta. Zwrócił również uwagę, że plac przy kościele, na którym wszyscy nieodpłatnie
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parkują, stwarza możliwość nieodpłatnego pa?rkowania dla naszych mieszkańców ale
powoduje pewne problemy w sytuacjach, kiedy w tygodniu są msze święte lub
pogrzeby. Przy5eM;m5a, wówczas osoby spoza terenu naszej gminy i nie ma możliwości
zaparkowania swojego samochodu, ponieważ miejsce to stało się pa?rkingiem dla
osób, które w pobliźu mają swoje mieszkania lub działalnosć. Parking cały czas jest
pełen. Podczas rozmowy zgodzono się do tego, że wprowadzenie opłaty
spowodowaloby, że byłyby miejsca. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że to
miejsce nie może być na razie objęte opłatą, ponieważ przy realizacji projektu, który
gmina wykonala zostalo podpisane stosowne porozumienie z Parafią mówiące o tym,
że Gmina Sępólno Krajeńskie wybuduje tam płyty granitowe, asfalt, urządzenie calego
placu łącznie z placem za kostnicą na nie swoim gruncie. Wyjaśnil że jest to grunt
parafialny, ale porozumienie opiewalo taki sposób, że gmina to wybuduje i sfinansuje,
Parafia nie poniesie żadnych kosztów z tego tytułu, pod warunkiem, źe będzie to
udostępnione publicznie. Dodał, że teoretycznie każdy właściciel może zrobić ze swoją
nieruchomością co uwa?ża za stosowne i mogłoby być to zarnknięte dla innych, lecz
nie jest zarnknięte i ma stanowić miejsce publiczne, z którego będą mogli wszyscy
skorzystać. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, źe wprowadzenie opłaty na
terenie miasta spowodowało, że wszyscy korzystają z tego miejsca jako nieodpłatnego
parkingu, ale czy tak powinno być to ju): kwestia do zastanowienia. Na ten moment
rozmawiano, że ze względu na zawartą umowę w trybie przetargu nie można tego
zmienić. Odbyły się także rozmowy z firmą, która zarządza gminną strefą parkowania,
ale nie zarządza terenem koło kościoła, czy ma jakieś pomysły aby to roz?:4ac.
Pierwszy i na.jłatwiejszy pomysł to taki, aby wprowadzić opłaty, co jest niemożliwe
więc rozmawiano, czy nie warto wprowadzić tam czasowego korzystania z tego
miejsca. Dodał, że teoretycznie można sobie wyobrazić, że zostanie ustawiony
parkometr, z którego pobierze się bilet darmowy na pół godziny, godzinę, dwie
godzinę, lecz powstaje pytanie: co poza tym? Wyjaśnił, że jest to sytuacja, która jeżeli
nie będzie unormowana i nie będzie za to odpowiedzialnego, to i tak to nic nie da.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wskazal, źe rozwa?żano również wprowadzenie
oznakowania w formie tablic np. teren przykościelny ale uwa?ża, że skuteczności nie
będzie, jeżeli nie będzie to sprawdzane. Dodał, że takie tablice informacyjne są przy
Urzędzie, na których jest pokazane, że za budynkiem mogą parkować osoby tylko do
tego uprawnione posiadające odpowiednią kartę, a tak naprawdę parkują różne
osoby, ponieważ nie ma tutaj weryfikacji i kontroli. Ponadto Burmistrz Sępólna
Krajeńskiego wskazal, że został poinformowany przez Księdza, że nie tylko miejsca
przed kościołem są zajmowane ale również w ciągu tygodnia parkowanie odbywa się
wokół kościoła, przy garażach, salkach katechetycznych. W tych przypadkach Ksiądz
ma możliwość wprowadzenia ograniczeń w formie zarnknięcia wjazdu szlabanem, czy
brarnką, ponieważ nie jest to przedmiotem porozumienia i nie chce przesądzać ale
prawdopodobnie będzie zastosowane jakieś rozwiązanie, które na czas tygodnia
pozwoli, aby samochody ta?rn nie parkowały. Ksiądz potwierdził, że na czas niedzieli,
mszy świętych będzie otwarte, bo nie chodzi o to, żeby robić na zlosc, ale nale0
uszanować możliwość funkcjonowania właściciela tej okolicy. Na zakończenie
Burmistrz stwierdził, że na dzisiaj sytuacja zostaje nierozw'ązana do czasu ogłoszenia
nowego przetargu i przy kościele pozostaje plac, na którym ka?żdy może dowolnie
zostawić sarnochód. Gmina musi przemyśleć sytuację jak sporządzić specyfikację
przetargową na kolejny przetarg.

Nikt więcej nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący RM zamknąl ten punkt.

Następnie Przewodniczący RM, z uwagi na to, że uczniow'e musieli wrócić na zajęcia
do szkoły podziękował za udział w sesji. Wskazał, że uczniowie zobaczyli jak
wyglądają posiedzenia niekoniecznie przez telefon czy telewizję. Zaprosił kolejne klasy
do udziału w sesji.
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Głos zabrała Pani Halina Żekiecka, która poinformowała, że wspólnie z rnłodzieżą z
kolejnej klasy z przyjemnością tutaj wróci.

Caos zabral Przewodniczący Klasy, a zarazem Przewodniczący Szkoły Nr 3, który
podziękował za zaproszenie i możliwość uczestniczenia.

Przewodniczący RM ogłosił 5 minutową przerwę w obradach sesji RM.

Po zakończonej przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady sesji i przeszedł do
kolejnego punktu według porządku obrad.

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami.

Pan Artur Juhnke Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
poinformował, że informację radni otrzyrnali, została ona przesłana pocztą
elektroniczną. Następnie odczytal w/wym. informację.

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący RM zarnknąl ten punkt i przeszedł do
kolejnego.

Ad.6. 8kładanie interpelacji i zapytań przez radnych.

Przewodniczący RM poinformował, że między sesjarni wpłynęły zapytania złożone
przez radnego RM Kajetana Wiese w sprawie:

a) w jakim celu i na czyje polecenie dokonano przycinki drzew na ulicy Bergera i
Sportowej oraz jaka firma się tym zajmowała;

b) rozwa?żenie możliwości uporządkowmiia terenu wzdłuż, ulicy Wodnej, w poblii
skrzyżowania z ulicą Jeziorną oraz stworzenia w tym miejscu ogólnie
dostępnego parkingu dla mieszkańców;

c) czy Gmina Sępólno Krajeńskie planuje wziąć udział w naborze do Prograrnu
Grantowego ,,Tu Mieszkarn, Tu zmieniam EKO 2025";

d) czy Gmina Sępólno Krajeńskie wystąpiła o środki z Prograrnu Wojewódzkiego
Funduszu Ochrony Środow'ska i Gospodarki Wodnej w Toruniu pt.
,,Regionalny Program Priorytetowy Ochrona Przyrody 2025".

Wszystkie zapytania zostały przekazane Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego do
udzielenia odpowiedzi, zamieszczone na stronie internetowej Gminy Sępólno
Krajeńskie, na stronie Biuletynu Informacji Publicznej i na tablicy ogłoszeń Urzędu
Miejskiego.

Następnie Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zło0ć interpelację
lub zapytanie, jeśli tak to poprosił o jej odczytanie i złożenie na jego ręce.

Caos zabrala radna RM Anna Komza, która złożyła interpelację w sprawie
zadysponowania oszczędności z przetargu na ulicę Turystyczną.

Kserokopia treści interpelacji stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Głos zabrał radny RM Kajetan Wiese, który zło$ł interpelację dotyczącą ,,Progra?rnu
Ciepłe Mieszkanie".

Kserokopia treści interpelacji stanowi załącznik nr 10 do protokołu.
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Następnie radny RM Kajetan Wiese zAo0ł interpelację w sprawie zadysponowania
oszczędności z przetargu na remont ul. Ogrodowej i Przesmyk.

Kserokopia treści interpelacji stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

W następnej kolejności głos zabrał radny RM Jacek Kapsa, który złozył interpelację
w sprawie budowy basenu.

Kserokopia treści interpelacji stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Nikt więcej nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku
obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 7. Wolne wnioski i informacje.

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad i udzielił głosu
poszczególnyrn radnym RM.

Głos zabrała radna RM Ksenia Wirkus, która zło.;7ła wniosek w sprawie remontu
ścieżki rowerowej na odcinku: Sępólno Krajeńskie- Kawle.

Kserokopia treści wniosku stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Następnie radna RM Ksenia Wirkus zło$ła wniosek w sprawie wystosowania
wniosku do Krajowego (środka Wsparcia Rolnictwa w Bydgoszczy o nieodpłatne
przekazanie nieruchomości na rzecz gminy, położonej w miejscowości Kawle.

Kserokopia treści wniosku stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Głos zabrał radny RM Kajetan Wiese, który wskazał, że ma pytanie odnośnie tematu,
który się przewija juź kolejny raz i nic się w tym zakresie dalej nie dzieje, poprosił o
wyjaśnienia dlaczego kwestia parkingu na ulicy Jeziornej dla Przychodni ,,Doktór"
cały czas stoi w miejscu i nie ruszyła.

Głos zabrał radny RM Dariusz Pieczywek, który zło$ł wniosek w sprawie pomocy w
wybudowaniu chodnika prowadzącego ze wsi Skarpa do Kaplicy.

Kserokopia treści wniosku stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Następnie radny RM Dariusz Pieczywek wskazal, że przy Przedszkolu Nr 3 rosną 4
jesiony zapewniające cień, 2 drzewa zostały bardzo ładnie przycięte. Natomiast
następne dwa rosną w bliskości parkingu i mają one suche, łamliwe gałęzie.
Należaloby zadbać o ich przycięcie, żeby było bezpiecznie zarówno dla parkujących,
dla dzieci jak i dla wszystkich uczestników.

Głos zabral radny RM Jacek Kapsa, który wskazał, że ma jedną informację i jedno
zapytanie. Powiedział, że w związku z odpow'edzią na kolejną interpelację w spra'w'e
posiłków i dopłat do posiłków dla dzieci szkół podstawowych uzyskał od Burmistrza
ostateczną odpowiedż, że w tym roku, nieszkolnym, a kalendarzowym nie ma
zabezpieczonych środków na ten cel. W związku z tym poinformował, że w dniu
dzisiejszym złożył wniosek do budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie na rok 2026 o
zabezpieczenie środków w przyszłym roku na dopłaty do posiłków, zgodnie z ustawą
prawo oświatowe. Dodał, że ma nadzieję, iż zostanie on uwzględniony w
przyszłorocznym budżecie.

Następnie radny RM Jacek Kapsa wskazał, że chce zło0c zapytanie w związku z
odpowiedzią na interpelację odnośnie udziału Gminy Sępólno Krajeńskie w
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prograrnach, które dofinansowują poprawę bezpieczeństwa, szczególnie na

przejściach dla pieszych. Wyjaśnił, iż w informacji zwrotnej otrzymał, że Gmina
Sępólno Krajeńskie ostatni raz, i w sumie wynika, że jedyny o takie dofinansowanie
zwracała się w 2018 roku i uzyskała dofinansowanie na doświetlenie 5 przejść dla
pieszych przy drodze wojewódzkiej na ulicy Kościuszki. Radny J.Kapsa zapytał,
dlaczego po 2018 roku nie aplikowano w związku z tym prograrnem, który jest co
roku ogłaszany przez województwo i można pozyskiwać środki. Ponadto zapytał, czy
gmina nie ma takich przejść do modernizacji, czy jaka jest tego przyczyna.
Przypomniał, że radna RM Jadwiga Bukolt wnioskowała o stworzenie przejścia
właśnie na ulicy Kościuszki, więc można spróbować z takiego programu pozyskać
środki i wykonać to przejście uzyskując dofinansowanie.

Przewodniczący RM wskazal że zapytania składa się w formie pisemnej i realizowane
były w punkcie poprzednim, dlatego prosił o złożenie tego zapytania na jego ręce.

Następnie Przewodniczący RM przypomniał o obowiązku składania oświadczeń
majątkowych wraz z kopią zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku
podatkowyrn za rok poprzedni wraz z ewentualną korektą w dwóch egzemplarzach,
do dnia 30 kwietnia. Poinformowal również, że na jego ręce wpłynęła rezygnacja z
mandatu złożona przez radnego RM w Sępólnie Krajeńskim Pana Janusza Tomasa.
Rezygnacja zostala przekazana wedlug właściwości do Komisarza Wyborczego w
Byd go szczy.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął ten punkt porządku
obrad i przeszedł do kolejnego względem porządku obrad.

Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwaly radni otrzymali
zawiadomieniem o sesji.

wraz z

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wskazała, że zmiana Wieloletniej Prognozy
Finansowej związana jest z aktualizacją wartości okresu realizacji niektórych
przedsięwzięć takich jak dokumentacja projektowa na tzw. malą obwodnicę,
dokumentacja na kanalizację Lutowo II etap, rozliczenie budowy Centrum
Opiekuńczo-Mieszkalnego w rarnach środków z Funduszu Solidarnościowego oraz
wprowadzeniem nowego zadania pn. budowa sali gimnastycznej w Zbo,i, które jest
planowane do realizacji na lata 2026-2027. Dodala, że poza tym aktualizuje się
dochody i wydatki do wysokości określonych w uchwale budżetowej oraz zmienia się
źródło finansowania długu i zmniejsza się ten dług do wysokości określonej w
zalączniku nr 1, a źródłem jego finansowania jest rozliczenie wyniku finansowego z
lat ubiegłych.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Bud?żetu i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabrała radna RM Anna Komza, która zapytała o szczegóły budowy sali
gimnastycznej w Zbożu.
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Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła, że jest to zadanie, które jest wprowadzone w
załączniku przedsięwzięć i planowane do realizacji na lata 2026-2027. Dodała, że
został przygotowany już kosztorys na to zadanie i będzie ono realizowane, jeżeli gmina
otrzyma jakieś dofinansowmiie. Są realizowane dwa warianty, ale czy będą one wzięte
pod uwagę, jest to uzależnione od tego, czy będzie ogłoszony konkurs na to zadanie.
Taka informacja została przedsta'w'ona na Komisji Bud?żetu, została również
przedstaw'ona wartość zadania, która znajduje się w załączniku nr 2. Realizacja tego
zadania w latach 2026-2027 uzależniona jest od tego jaki będzie monta?ż finansowy i
jakie będą źródła finansowania, jeśli chodzi o realizację tego zadania. Techniczne
szczegóły można uzyskać bezpośrednio w dziale inwestycji.

Przewodniczący RM stwierdził, że wpisy do Wieloletniej Prognozy Finansowej
otwierają drogę do ubiegania się o dofina?nsowanie i realizację inwestycji.

Wobec tego, że nikt więcej nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję
oraz zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XII/101/2025 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
marca 2025r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy 8ępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2025 rok

Przewodniczący RM poinformowal,
zawiadomieniem o sesji.

że projekt uchwały radni otrzymali wraz z

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiana uchwały budżetowej
związana jest ze zmniejszeniem planu dochodów o 1.189.161,62 zł oraz ze
z'w'ększeniem planu wydatków o 68.447,92 zł. Wyjaśniła, że zmiana związana jest
m.in. z rozliczeniem wyniku finansowego za 2024 rok, zmianą źródła finansowania
deficytu z kredytu na środki pozostające na rachunku bankowym oraz zwiększeniem
deficytu w związku z realizacją części zadań w roku ubiegłym, a otrzymaniem środków
na realizację tych zadań w roku 2024. Pani Skarbnik dodała, że do zmian poza
zmianarni porządkowymi wprowadza się m.in. projekt ,,Kompetencje kluczem do
przyszłości - edycja III" realizowana przez szkoły podstawowe w naszej gminie,
rozliczenie budowy Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego oraz zmiany porządkowe
zaproponowane przez jednostki organizacyjne.

Projekt uchwały został szczeg«lowo umówiony na Komisji Budżetu i zaopiniowany
pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.
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Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala zmieniająca uchwalę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2025 rok została przyjęta następującymi głosa?rni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XII/102/2025 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
marca 2025r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie na 2025 rok stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

c) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Województwa
Kujawsko-Pomorskiego

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwaly radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiana tej uchwały związana jest ze zwiększeniem
dotacji dla Województwa Kujawsko-Pomorskiego w 2025 do kwoty 434 969,00 zł.
Zmiana wysokości dotacji zwia7,ana jest ze zmianą wynagrodzenia wykonawcy tego
zadania, a konieczność podjęcia tej uchwa?ły związana jest z podpisaniem
odpowiedniego aneksu w celu sfinalizowania dokumentacji w roku bieżącym.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Budżetu i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabra?ł głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Województwa
Kujawsko-Pomorskiego zostala przyjęta następującyrni głosami:

za - 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

Uchwała Nr XII/103/2025 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
marca 2025r. zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla
Województwa Kujawsko-Pomorskiego stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

d) przystąpienia Gminy 8ępólno Krajeńskie do realizacji Programu
,,Opieka wytchnieniowa" dla Jednostek Samorządu Terytorialnego

- edycja 2025

Przewodniczący RM poinformowal że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Aleksandra Pacholczyk Zastępca Dyrektora Centrum Usług Społecznych w
Sępólnie Krajeńskim przedstaw'ła projekt uchwały.
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Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Statutowej i Pomocy
Społecznej oraz Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i został
zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknąl dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do realizacji Programu
,,Opieka wytchnieniowa" dla Jednostek Sarnorządu Terytorialnego - edycja 2025
zostala przyjęta następującyrni głosarni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyma?ło się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanow' załącznik nr 22 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XII/104/2025 Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim z dnia 26
marca 2025r. w sprawie przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do realizacji
Programu ,,Opieka wytchnieniowa" dla Jednostek 8amorządu Terytorialnego -
edycja 2025 stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

e) określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy Sępólno Krajeńskie oraz
określenia sezonu kąpielowego w roku 2025

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego przedstawiła projekt uchwały.

Projekt uchwały zostal przedstawiony na posiedzeniu Komisji Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miej skiej w Sępólnie Krajeńskim i zostal
zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy Sępólno Krajeńskie
oraz określenia sezonu kąpielowego w roku 2025 została przyjęta następującymi
głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XII/105/2025 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
marca 2025r. w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy Sępólno
Krajeńskie oraz określenia sezonu kąpielowego w roku 2025 stanowi załącznik
nr 25 do protokołu.

Strona 14 z 26



f) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu
zlokalizowanego przy ulicy Bajkowej w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformowal, ze projekt uchwaly radni otrzymali wraz
zawiadomieniem o sesji.

z

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu wyjaśniła, że przedmiotem
ustaleń planu jest wprowadzenie terenu zabudowy mieszkaniowej, wielorodzinnej lub
usług, oznaczony na rysunku planu jako przeznaczenie pod zabudowę wielorodzinną.
Teren usług edukacji przy Przedszkolu Bajka, zostala zmieniona linia zabudowy w
zakresie określonyrn w załączniku graficznym.

Projekt uchwały został przedstawiony i zostal zaopiniowany pozytywnie na
posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Porządku IF%blicznego Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu
zlokalizowanego przy ulicy Bajkowej w Sępólnie Krajeńskim została przyjęta
następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XII/106/2025 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
marca 2025r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
terenu zlokalizowanego przy ulicy Bajkowej w Sępólnie Krajeńskim stanowi
załącznik nr 27 do protokołu.

g) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu
zlokalizowanego przy ulicy Leśnej w Sępólnie Kra.jetiskim

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu wyjaśniła, że przedmiotem
ustaleń niniejszego planu jest teren usług turystyki, usług zdrowia i pomocy
społecznej oraz usług sportu i rekreacji. Został on zaznaczony na załącznilcu
graficznym.

Projekt tego planu został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i został
zaopiniowa?ny pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.
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Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w spra'w'e miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu
zlokalizowanego przy ulicy Leśnej w Sępólnie Krajeńskim została przyjęta
następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XII/107/2025 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
marca 2025r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
terenu zlokalizowanego przy ulicy Leśnej w 8ępólnie Krajeńskim stanowi
załącznik nr 29 do protokołu.

h) rozpatrzenia petycji

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RM Jacek Kapsa przedstawił
opinię wskazując, że Komisja na swoim posiedzeniu w dniu 13 marca 2025 rolm
rozpatrzyła petycję z dnia 4 lutego 2025 r. w sprawie pomników przyrody, uznając ją
za zasadną. Komisja swoją opinię w sprawie przedmiotowej petycji zawarła w
za?łączonym projekcie uchwały Rady Miejskiej. Następnie odczytal projekt uchwały.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamla?iął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji zostala przyjęta następującymi głosami:

za - 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do protokołu.

Uchwała Nr XII/108/2025 Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim z dnia 26
marca 2025r. w sprawie rozpatrzenia petycji stanowi załącznik nr 31 do
protokołu.

i} przyjęcia Programu opieki nad zwierzetami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sępólno

Krajeńskie na rok 2025

Przewodniczący RM poinformował, źe projekt uchwały radni otrzymali wraz z
za'w'adomieniem o sesji.

Pani Larinia Polczyńska Inspektor Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawiła projekt uchwały. Ponadto zapytała, czy ma odczytać program.
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Przewodniczący RM wskazał, że nie, ponieważ radni mieli możliwość zapoznania się
na Komisjach oraz mieli przesłany w materiałach. Poprosił o przejście do
uzasadnienia.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego, a także Komisję Rolnictwa, Leśnictwa i
Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Projekt uchwały zostal skonsultowany z Powiatowym Lekarzem Weterynarii,
organizacjami społecznymi, Nadleśnictwarni oraz Koła?mi Łowieckimi.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie przyjęcia Prograrnu opieki nad zwierzętarni bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie na rok 2025
zosta?ła przyjęta następującyrni głosarni:

za - 9 radnych, przeciw - 3 radnych, wstrzymał się - l radny.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32 do protokołu.

Uchwała Nr XII/109/2025 Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim z dnia 26
marca 2025r. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwie'rzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy
Sępólno Krajeńskie na rok 2025 stanowi załącznik nr 33 do protokołu.

j) wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego położonego przy ul.
Tadeusza Kościuszkł 15b/2 w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwaly radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Larinia Polczyńska Inspektor Referatu GKR przedstawiła projekt uchwały.

Projekt uchwaly został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabral radny RM Kajetan Wiese, który zapytal, czy to mieszkanie było
proponowane do wynajęcia osobom, które oczekują w kolejce na otrzymanie takiego
mieszkania?

Pani Polczyńska wyjaśniła, że otrzymała informację
Mieszkaniowej o przeznaczeniu tego lokalu na sprzeda?ż.

ze Społecznej Komisji

Radny RM Kajetan Wiese powiedzial, czyli nie było to konsultowane.

Pani Polczyńska stwierdziła, że nie posiada takiej informacji.
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Wobec tego, że nikt więcej nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję
oraz zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż, lokalu mieszkalnego połoźonego
przy ul. Tadeusza Kościuszki 15b/2 w Sępólnie Krajeńskim została prz;y5e;ta
następującymi głosarni:

10 radnych, przeciw - 3 radnych, wstrzymalo się - O radnych.
W ch'w'li głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 34 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XII/110/2025 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
marca 2025r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego
położonego przy ul. Tadeusza Kościuszki 15b/2 w Sępólnie Krajeńskim stanowi
załącznik nr 35 do protokołu.

k) wyraźenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowych o
numerach 154/3 oraz 154/6 obr. 16 Wilkowo, gm. Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Larinia Polczyńska Inspektor Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawiła projekt uchwaly.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zarnknąl dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie wyra?;źenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowych
o numerach 154/3 oraz 154/6 obr. 16 Wilkowo, gm. Sępólno Krajeńskie została
przyjęta następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 36 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XII/111/2025 Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim z dnia 26
marca 2025r. w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości
gruntowych o numerach 154/3 oraz 154/6 obr. 16 Wilkowo, gm. Sępólno
Krajeńskie stanowi za%cznik nr 37 do protokołu.

l) wyrażenża zgody na wniesienie przez Gminę Sępólno Krajeńskie
wkładu niepieniężnego do Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej "KZN-

Bydgoski" Sp. z o. o. w Inowrocławiu, w postaci prawa własności
nieruchomości gruntowej zlokalizowanej w miejscowości Piaseczno,

gm. Sępólno Krajeńskie
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Przewodniczący RM poinformowa?ł, że projekt uchwaly radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Larinia Polczyńska Inspektor Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstaw'ła projekt uchwały.
Projekt uchwaly został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Pi?iblicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Sępólno Krajeńskie
wldadu niepieniężnego do Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej "KZN-Bydgoski" Sp. z
o. o. w Inowrocławiu, w postaci prawa własności nieruchomości gruntowej
zlokalizowanej w miejscowości Piaseczno, gm. Sępólno Krajeńskie została przyjęta
następującyrni głosarni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 38 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XII/112/2025 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
marca 2025r. w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę 8ępólno
Krajeńskie wkładu niepieniężnego do Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej
"KZN-Bydgoski" Sp. z o. o. w Inowrocławiu, w postaci prawa własności
nieruchomości gruntowej zlokalizowanej w miejscowości Piaseczno, gm.
Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 39 do protokołu.

ł) określenia zasad przeprowadzenia naboru wniosków o zawarcie umowy
najmu lokali mieszkalnych znajdujących się w budynku wielolokalowym
wybudowanym w Sępólnie Krajeńskim, w ramach inwestycji realizowanej
przez Społeczną Inicjatywę Mieszkaniową ,,KZN - Bydgoski" sp. z o.o. z
siedzibą w Inowrocławiu, na zasadach określonych w ustawie z dnia 26
października 1995 r. o społecznych formach rozwoju mieszkalnictwa

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Larinia Polczyńska Inspektor Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawiła projekt uchwaly. Wyjaśniła, że W !31 wystąpił błąd, ponieważ budynek
zostanie wybudowany w miejscowości Piaseczno, a nie Sępólno Krajeńskie.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały wraz z autopoprawką, którą wskazano,
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że zamiast Sępólno ma być Piaseczno. Następnie poprosił wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie określenia zasad przeprowadzenia naboru wniosków o zawarcie
umowy najmu lokali mieszkalnych znajdujących się w budynku wielolokalowym
wybudowanym w Sępólnie Krajeńskim, w rarnach inwestycji realizowanej przez
Społeczną Inicjatywę Mieszkaniową ,,KZN - Bydgoski" sp. z o.o. z siedzibą w
Inowrocła'w'u, na zasadach określonych w ustawie z dnia 26 października 1995 r. o
społecznych formach rozwoju mieszkalnictwa wraz z autopoprawką została przyjęta
następującymi głosarni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 40 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XII/113/2025 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
marca 2025r. w sprawie określenia zasad przeprowadzenia naboru wniosków o
zawarcie umowy najmu lokali mieszkalnych znajdujących się w budynku
wielolokalowym wybudowanym w 8ępólnie Krajeńskim, w ramach inwestycji
realizowanej przez 8połeczną Inicjatywę Mieszkaniową ,,KZN - Bydgoski" sp. z
o.o. z siedzibą w Inowrocławiu, na zasadach określonych w ustawie z dnia 26
października 1995 r. o społecznych formach rozwoju mieszkalnictwa stanowi
załącznik nr 41 do protokołu.

m) przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy
skargi Prokuratora na uchwałę nr LI/476/2022 Rady Miejskiej w

8ępólnie Krajeńskim z dnia 30 listopada 2022 r. w sprawie ustalenia
opłat za usługi cmentarne

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwaly radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Larinia Polczyńska Inspektor Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawiła projekt uchwaly.

Projekt uchwały zyskal pozytywną opinię Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, źe nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w
Bydgoszczy skargi Prokuratora na uchwałę nr LI/476/2022 Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim z dnia 30 listopada 2022 r. w sprawie ustalenia opłat za usługi
cmentarne została przyjęta następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 42 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XII/114/2025 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
marca 2025r. w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego
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w Bydgoszczy skargi Prokuratora na uchwałę nr LI/476/2022 Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim z dnia 30 listopada 2022 r. w sprawie ustalenia opłat za
uslugi cmentarne stanowi załącznik nr 43 do protokołu.

n) zasad udzielania dotacji celowej z zakresu ochrony środowiska w
ramach Programu Priorytetowego ,,Ciepłe Mieszkanie" na terenie

Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że projekt uchwaly radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego przedstawiła projekt uchwały.

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Urzędu Ochrony Konkurencji i
Konsumentów oraz Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi, a także projekt uchwały
uzyskał pozytywną opinię Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej, a także Komisji
Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie
Kraj eńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknąl dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie zasad udzielania dotacji celowej z zakresu ochrony środowiska w
ramach Programu Priorytetowego ,,Ciepłe Mieszkanie" na terenie Gminy Sępólno
Krajeńskie została przyjęta następującymi głosa?rni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 44 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XII/115/2025 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
marca 2025r. w sprawie zasad udzielania dotacji celowej z zakresu ochrony
środowiska w ramach Programu Priorytetowego ,,Ciepłe Mieszkanie" na terenie
Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 45 do protokołu.

o) zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia re7ulaminu korzystania
z kompleksu boisk sportowych Moje Boisko ,,Orlik 2012" i przepisów

porządkowych

Przewodniczący RM poinformowal źe projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Zbigniew Marek Tymecki Dyrektor Zaldadu Obsługi Oświaty Sarnorządowej w
Sępólnie Krajeńskim w imieniu Pana Burmistrza poprosił o wprowadzenia
autopoprawki do projektu uchwały, którą radni otrzymali, po uzgodnieniu z Panią
mecenas.

Dodał, że autopoprawka polega na tym, że punkt c) otrzymuje nowe brzmienie i
dodaje się po punkcie c) punkt d). Następnie Pan Dyrektor odczytał uchwałę wraz
z autopoprawką.
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c) dla stowarzyszeń sportowych zgodnie z obowiązującym regulaminem,
d) poza czasem wskaza?nym w lit. a), b) i cl w okresie od 1 marca do 30 listopada,

płyta główna jest ogólnodostępna, przy czym w takim przypadku przepisów
zawartych w ust.I pkt 3, 7, 8 i 12 niniejszego regulaminu nie stosuje się".

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji
Zdrowia Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Oświaty, Kultury, Sportu i

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabrał radny RM Jacek Kapsa, który podziękował Burmistrzowi. Dodał że temat
otwarcia Orlików był podjęty w zeszłym roku i miał nadzieję, że na to 10 lecie, bo
pierwszy temat był 10 lat temu w mediach nagłaśniany i jeżeli dzisiaj zostanie
przegłosowany projekt uchwały to boiska będą otwarte tak jak mieszkańcy chcieli.
Ponadto podziękowal osobom, które przygotowały petycję i zaangaż,owały się,
poniewa?;ż jest na niej ponad 600 podpisów, zebranych w bardzo krótkim czasie. Zło,$ł
gratulacje dla wszystkich, którym zależalo na tym temacie, aby go sfinalizować.

Wobec tego, że nikt więcej nie zabral głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję
oraz zarządził głosowanie nad proj ektem uchwały wraz z wprowadzoną autopoprawką
i poprosił aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwala zmieniająca uchwalę w sprawie wprowadzenia regularninu korzystania z
kompleksu boisk sportowych Moje Boisko ,,Orlik 2012" i przepisów porządkowych
wraz z autopoprawką została przyj ęta następującyrni głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 46 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XII/116/2025 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 26
marca 2025r. zmieniająca uchwa% w sprawie wprowadzenia regulaminu
korzystania z kompleksu boisk sportowych Moje Boisko ,,Orlik 2012" i
przepisów porządkowych stanowi załącznik nr 47 do protokołu.

Przewodniczący RM zamkną?ł ten punkt porządku obrad oraz ogłosił przerwę w obrad
sesji RM.

Po zakończonej przerwie Przewodniczący RM wzno'w'ł obrady sesji XII sesji RM i
przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad.9. Informacje Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w
formie pisemnej na interpelacje i zapytania.

Przewodniczący RM poinformował, że otrzymał odpowiedzi na interpelacje i zapytania
złożone przez poszczególnych radnych.

1) Radnego RM Jacka Kapsy w sprawie:
a) funkcjonowania strefy płatnego parkowania na obszarze miasta Sępólna

Krajeńskiego w przyszłości;
b) przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do programu ,,Gmina Przyjazna

Seniorom-Ogólnopolska Karta Seniora";
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c) czy i kiedy Gmina Sępólno Krajeńskie złożyła wniosek o dofinansowanie
poprawy bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych w rarnach takich
prograrnÓw;

d) jakie kroki zostaną podjęte, aby już od września 2025 roku ceny obiadów były
niźsze, a rodzice płacili za tzw. ,,wsady do kotła".

2) Radnego RM Tobiasza Świniarskiego w sprawie pozyskania samochodu
pożarniczego dla OSP Lutówko;

3) Radnego RM Kajetana Wiese w sprawie:

a) czy Gmina Sępólno Krajeńskie wystąpiła o środki z prograrnu Wojewódzkiego
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu pn.
,,Regionalny Prograrn Priorytetowy Ochrony Przyrody 2025";

b) w ja?kim celu i na czyje polecenie dokonano przycinki drzew na ulicach Bergera
i Sportowej ;

c) naboru do prograrnu grantowego ,,Tu mieszkarn, tu zmieniarn EKO 2025".

Odpowiedzi te zostaly zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznych, na stronie
internetowego Gminy Sępólno Krajeńskie oraz na tablicy ogłoszeń UM, a także
przesaane radnym drogą elektroniczną.

Następnie zarnknąl ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 10. Odpowiedzi na wolne wnioski.

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pana Marka
Zieńko Zastępcę Burmistrza Sępólna Kraj eńskiego o udzielenie odpowiedzi na złożone
w dniu dzisiejszym wnioski lub wyznaczenie do tego pracownika.

Głos zabrał Zastępcę Burmistrza Sępólna Krajeńskiego, który udzielił odpowiedzi na
wniosek radnej RM Kseni Wirkus w sprawie remontu ścieżki rowerowej Sępólno-
Kawle. Wskaza?ł, że roboty konserwacyjne na ścieżce są wykonywane co roku,
natomiast już, kilka lat minęło od jej budowy. Ścieżka ta jest zlokalizowana wzdłuż
drogi powiatowej . Między ścieżką a jezdnią rosną drzewa - lipy i korzenie tych drzew
podnoszą do góry nawierzchnię ścieżki. Coroczne dorażne remonty polega?ły na
wycince roślinności, czy naprawie pojedynczych, zapadniętych kostek. Dodał, że
obecnie wymaga to większego nakładu pracy i dlatego ma nadzieję, że przy
rozstrzyganiu następnych przetargów na inwestycje będą pewne oszczędności, żeby
ten remont ścieżki wykonać, ponieważ ruch na tej ścieżce jest praktycznie cały rok.

Następnie Zastępca Burmistrza odniósł się do kolejnego wniosku radnej RM Kseni
Wirkus w sprawie zwrócenia się o bezpłatne przekazanie działki do KOWR-u.
Przypomniał, że Gmina 2-3 lata temu występowała o przekazanie tej dzialki 293 z
myślą o jej wykorzystaniu pod budowę budynków mieszkalnych w rarnach SIM-u.
Gmina otrzyrnała informację odmowną. Dodał, ze w ostatnim czasie przepisy się
zmieniły, więc Gmina wystąpi z pismem o przeznaczenie na tereny rekreacyjne i być
może KOWR tą działkę Gminie przekaże.

W następnej kolejności Pan Marek Zieńko odniósł się do wniosku radnego RM
Dariusza Pieczywka w sprawie budowy chodnika do kaplicy. Wskazal że od jakiegoś
czasu trwają rozmowy. Chodnik ma być zlokalizowany wzdłuż drogi wojewódzkiej nr
241. Przypomnial że na ostatnim zebraniu sołeckim w Skarpie mieszkańcy wnosili,
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aby popraw'ć komunikację do tej kaplicy. Pan Zieńko stwierdził, że w piątek odbędzie
się spotkanie w Zarządzie Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy i będzie poruszony
również ten temat.

Ponadto Zastępca Burmistrza odniósł się do kolejnego wniosku radnego RM Dariusza
Pieczywka w sprawie dwóch nieprzyciętych jesionów przy Przedszkolu nr 3. Wskazał,
że obiekt ten jest oddany w zarząd do Przedszkola nr 3, dlatego wniosek zostanie
przekazany Pani Dyrektor w celu przycięcia suchych konarów galęzi celem
zapewnienia bezpieczeństwa.

Następnie Pan Zieńko poinformował, że na złożone interpelacje i zapytania odpowiedzi
zostaną udzielone w terminie 14 dni.

Przewodniczący RM poprosił radnego RM Kajetana Wiese o przypomnienie złożonego
wniosku.

Radny RM Kajetan Wiese, wyjaśnił że to nie było zapytanie, poniewa;Ł zapytania
sldada się na piśmie. Przypomniał, że pytał o stan jaki jest, ponieważ były
podejmowane działania, aby zrealizować parking dla Przychodni Doktór. Zapytał, czy
coś konkretnego się wydarzyło.

Pan Zieńko wyjaśnii że na ostatniej sesji informował w sprawie rozmów z Firmą
APCOA. Firma ta nie wyraziła zgody na zarnianę tych dwóch miejsc i wykorzystanie
jako parkingi, przynajmniej do czasu końca trwania umowy.

Radny RM Kajetan Wiese stwierdzil źe nie pyta o APCOA, ale o wypolbrukowanie tego
miejsca i dostosowanie go dla Przychodni Doktór. Nadmienił, że Pani Dyrektor
Przychodni Doktóra powiedziała, że wezmą te miejsca przy szalecie, ale tu było
oczekiwanie na wycenę Zakładu Transportu i Usług oraz na ewentualną realizację.
Doda?ł, że dlatego pyta, kiedy to będzie w końcu zrobione, kiedy inwestycja ruszy.

Pan Marek Zieńko stwierdzil że Pani Dyrektor Przychodni Doktór zostanie
poproszona na rozmowy i uzgodnione zosta?ną szczegóły.

Głos zabrał radny RM Jacek Kapsa, który wyjaśnił, że w swojej wcześniejszej
wypowiedzi, prawdopodobnie przez problemy techniczne przejęzyczyył się, poniewa"a
pierwsze wystąpienie to była informacja, a drugie to był wniosek w sprawie dotyczącej
tego dlaczego od 2018 roku gmina nie aplikuje co roku lub co dwa lata, gdy jest
ogłaszany konkurs na poprawę bezpieczeństwa przejść dla pieszych. Dodal, źe było
to pytanie z wielokrotnym poruszaniem tematu przez Panią Bukolt, czy nie można
byłoby zAozyc takiego wniosku, aby stworzyć to przejście dla pieszych przy Pepco i
Rossma?nnie, aby dostać dofinansowanie, ponieważ to również jest poprawa
bezpieczeństwa. Radny RM Kapsa stw'erdził, że nie wie, czy gmina spełnialoby
wymogi formalne, ale z odpowiedzi, którą uzyskał wynikalo, że od 2018 roku grnina
nie aplikowała.

Pan Marek Zieńko Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że w 2018 roku gmina aplikowała
o doświetlenie przejsć dla pieszych na ulicy Kościuszki, czyli wzdłuż drogi 241 oraz
na przejścia dla pieszych na drodze krajowej nr 25, od ronda do ulicy Parkowej. W
tym czasie została wykonana dokumentacja techniczna na doświetlenia tych przej,ć
i z Zarządem Wojewódzkim udało się to wykonać. Dodał, że Drogi Krajowe mialy swoje
instrukcje, jak to doświetlenie ma być docelowo wykonane, jednak nie doszło to do
skutku. Z tego prograrnu skorzystano na drogę 241. Program ten dotyczy przejsć
istniejących. Natomiast, o tym co Radny mów', to mówimy o budowie nowego
przejścia, którego nie ma. Natomiast GDDKiA dwa lata temu wykonała doświetlenie
prze5sć wzdłuż drogi nr 25 z własnego budż.etu. Na zakończenie stw'erdził, że podczas
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piątkowego spotkania w Bydgoszczy
poruszony.

również temat tego przejścia ma zostać

Następnie Przewodniczący RM poprosił o uzupełnienie odpow'edzi na wnioski z
poprzednich sesji RRM.

Pan Marek Zieńko odniósł się do wniosku w sprawie podjęcia interwencji dotyczącej
drogi do posesji nr 25 w Teklanowie poprzez jej utwardzenie. Wyjaśnił, że po sesji
odbyła się wizja w terenie w obecności radnego RM Dariusza Pieczywka, Kierownika
Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa oraz właściciela posesji, której sprawa
dotyczyła. Wspólnie stwierdzono, że zjazd do tej posesji jest z drogi po'w'atowej już
poniżej lat 70-tych. Natomiast droga gminna, w pobliżu której jest również zjazd z
drogi powiatowej prowadzi docelowo do łąk, które są w dolinie Rzeki Karnionki. Jest
to droga gruntowa wykorzystywana w okresie wiosenno-letnio-jesiennym. Również
wspólnie z Panią Sołtys i z Panem Radnym oraz właścicielem ustalono, że właściciel
tej posesji zakupi płyty betonowe i najgorszy odcinek sobie wyremontuje. Natomiast
Gmina i Sołectwo przeznaczy po 50% środków na zakup jednego transportu ,?ru do
podsypki na odcinek, który jest trudny do przejazdu, ze względu na zaniżenie w
okresach bardziej podmokłych.

Następnie Pani Larinia Polczyńska Inspektor Referatu GKR udzieliła odpowiedzi na
wniosek sprawie zebrania narastających poboczy przy drodze w Zalesiu oraz
problemu na tej drodze w kierunku Malej Cerkwicy związanej ze spadkiem drogi.
Wskazala, że sprawa została przekazana do Zarządu Drogowego w Sępólnie
Krajeńskim i otrzymano odpowiedź, że występują dysfunkcje, które będą sukcesywnie
niwelowane w miarę posiadanych sił oraz środków.

W następnej kolejności Pani Polczyńska uzupełniała odpowiedź do wniosku w sprawie
pomocy mieszkańcom w odnowieniu budynków łącznie w starym mieście poprzez
ogłoszenie konkursu na przykładzie sąsiadującej Tucholi. Wskazala, że temat został
omów'ony na Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego. Zostały
przedstawione informacje z Tucholi i zdecydowano, że gmina na razie nie będzie
wchodziła w ten prograrn. Dodala, że jeżeli coś się zmieni to dyskusja będzie na
bieżąco.

W dalszej kolejności Pani Inspektor Referatu GKR odniosła się do wniosku w sprawie
postawienia nowych śmietników przy przystankach autobusowych oraz wykoszenia
chwastów na przystankach. Nadmieniła, że wniosek ten dotyczył Wiśniewki.
Przystanki tarn zostały oczyszczone przez pracownika gospodarczego, natomiast
śmietniki nie zostały nadal ustawione. Dodała, że wiaty, które tam są będą
przenoszone na inne przystanki.

Następnie Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do udzielonych odpowiedzi?

Pytań do udzielonych odpowiedzi nie było.

Następnie zamknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 11. Zakończenie sesji

O godz. 13:10 w związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Artur Juhnke
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim za udział w sesji. Zamknął
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sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wypowiadając słowa ,,Zamykam XII sesję
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim?.

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 11 kwietnia 2025 roku.

Obrppdom pŁzewodniczył:

Przewodni,,ćzący Rady Miejskiej
Artur au??he

m/

Protokoło'ę4a:

mgr Mirerfa?,]
fl , ' I?lQ It-i

?ria(IFlros:.lna

Kierownik Referatu Organizacyjnego
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